

Corruption Prevention Department

防止貪污處



The Corruption Prevention Department has a statutory responsibility to examine the practices and procedures of Government departments and public organisations with a view to identifying loopholes and making recommendations to reform the work methods to reduce the risk of corruption. The aim is to enhance good governance, accountability and transparency in the public sector.



The Department also advises private organisations, on request, on the ways and means to prevent corruption. The Advisory Services Group of the Department is tasked to provide free and confidential service to private organisations to assist them in improving internal control and enhancing corporate governance through the adoption of best practices, a code of conduct and a mechanism for managing conflict of interest.



防止貪污處的法定職責是審視各政府部門和公共機構的工作常規與程序，查察當中的漏洞，並建議改善方法，以減少貪污舞弊的機會，加強公營機構的有效管治、問責性及透明度。



此外，該處亦會應私營機構的要求提供防貪建議。該處轄下的私營機構顧問組會向私營機構提供免費和保密的防貪諮詢服務，協助他們制定最佳工作常規指引、紀律守則和處理利益衝突的機制，以改善內部監控和加強誠信管治。

1. An ICAC delegation led by the Director of Corruption Prevention visited the People's Procuratorate of Chungqing in March 2005
防止貪污處處長率領廉政公署代表團於2005年3月訪問重慶市人民檢察院
2. An Assignment Officer observing field applications of laser speed detector by Police officers in netting speeding motorists
審查主任實地觀察警務人員使用雷射偵速儀打擊超速駕駛
3. An Assignment Officer observing the customs clearance of postal packets
審查主任觀察海關檢查郵包的程序
4. An Assignment Officer walking through the site inspection procedures for a bored pile foundation project
審查主任考察樁柱地基工程的施工監管程序